
Minnesanteckningar från programråd

För HA/FS
Datum: 2023-10-10
Tid 13:00
Lokal: Yrkesgymnasiet Uppsala

Närvarande
Se närvarolistan bifogat

Mötespunkter
1. Presentation av mötesdeltagarna - laget runt
Mikael Berggren hälsar alla välkomna. Gäster från näringslivet denna tisdag var
David Ficktel Upsala handelsförening.

2. Val av Ordförande mötessekreterare och justeringsman
Ordförande: Mikael Berggren – Yrkesgymnasiet
Sekreterare: Elizabeth Håkansson - Praktiska gymnasiet
Justerare: Elin Jobén - Bergstrands gymnasium och vuxenutbildningar

3. Genomgång av förra mötets protokoll

4. Information från skolan/skolorna
● elevantal, antal per inriktning, avhopp, byten, allmänt om nuläget på

skolan/skolorna
○ Thoren BS: 27 årskurs 1, 24 årskurs 2, 22 årskurs 3, fullt i år
○ Yrkesgymnasiet Uppsala: 12 årskurs 1, 9 årskurs 2, 8 årskurs 3, elever som

byter pga de inte klarar av lärlingsdelen
○ Celsius: 58 årskurs 1, 54 årskurs 2, ca 58 årskurs 3, många som söker
○ Ellen Fries skolförlagd: 24-25 elever
○ Ellen Fries lärling: 33 elever
○ Bergstrands: 21 elever årskurs 1 en bra start, 7 elever i åk 2, 1 elev i åk 3
○ Praktiska gymnasiet: 16 årskurs 1, 14 årskurs 2, 19 årskurs 3

○ Ansgarsgymnasiet: 9 elever årskurs 1, 3 elever årskurs 2
○ Emmanuel: ca 10 stycken
○ Anpassad gymnasieskola: 12 elever, integrerade åldrar, mellan 15-21

● Många skolor berättar att elever väljer FS istället för ekonomi. Att det är mer
möjligheter nu med 2800 poäng i studieplan.

● Information från elevrepresentanterna (inga elever på plats idag)
● Riskanalyser på APL platser, elevskyddsombud, hot och våld-analys

5. Lärlingsutbildning - Många tycker att det är lätt men det är faktiskt krävande



6. Anpassad gymnasieskola – lyfte vikten av inkluderande APL och svårigheter för
eleverna att komma ut på APL och i förlängningen nå anställning. Ett problem
som delas av flera. Målet är att komma ut i arbetslivet efter 4 år.

7. Introduktionsprogrammen – specifika frågor
Svårt att hitta bra APL platser för IM-elever. Viktigt att hitta en bra handledare

8. Branschens förväntningar och krav
● nyheter från branschen

○ Företag drar ner på anställda just nu. Fokus är mer på service inne i
butikerna. Svårt att välja Prao elever och APL elever då det är färre
anställda och mindre tid att försöka lära upp någon ny.

● behov av yrkesutgångar, det lyftes en fråga om man kan utbilda mot
butikschef. Yrkesutgångarna är borttagna men det hindrar inte att
yrkeslärarna viktar och utbildar eleverna utifrån kursplaner samt perspektivet
som branschen behöver.

9. APL-frågor
● innehållet i undervisningen på arbetsplatsen
● bedömning och betyg
● Handledarutbildning; inte många handledare inom skolförlagd utbildning som

tar sig tiden att genomföra. Celsius har bjudit in till skolan för att göra
utbildningen men få nappar. Utbildningen tar cirka 6 timmar via Skolverkets
hemsida. Ett tips lyftes att låta eleverna göra utbildningen innan de slutar
skolan.

● Lyftes förslag om gemensamt dokument där skolorna redovisar APL-perioder,
bifogat

10. Marknadsföringsaktiviteter
● öppet hus genomförs på skolorna
● gymnasiemässa 16:e november på Fyrishov. Branscherna är inbjudna att

delta i yrkesmässa för att prata om yrket
● yrkesexpo var en mässa som tidigare har genomförts och riktade sig mot

årskurs 8
● det behövs fler sökande till yrkesprogrammen
● yrkes-SM genomförs 23-25:e april 2004 i Karlstad. Syftet med tävlingen är att

öka status, intresse och attraktionskraft för yrken och yrkesutbildning. Åsa
Egemalm, Ellen Fries lyfte att vi i FS-nätverket kan göra lokal
uttagningstävling i tävlingsgren butiksäljare. Elin Jobén på Bergstrands
anmäler sig till i en sådan projektgrupp.

● Sociala medier
● Branschtidningar

11. Behov av fortbildning för skolpersonal inom branschområdet.
● Annan yrkesinformation: Handelsrådet handelslärarträff äger rum fredagen

den 10:e november
https://handelsradet.se/aktiviteter/handelsradets-utbildarkonferens-for-handel
slarare-pa-gymnasiet/

https://handelsradet.se/aktiviteter/handelsradets-utbildarkonferens-for-handelslarare-pa-gymnasiet/
https://handelsradet.se/aktiviteter/handelsradets-utbildarkonferens-for-handelslarare-pa-gymnasiet/
https://handelsradet.se/aktiviteter/handelsradets-utbildarkonferens-for-handelslarare-pa-gymnasiet/


12. Övriga frågor
● Internationell praktik
● Celsius tar åter upp frågan om höjningen av timmarna från 2500 till 2800 som

inte hanns med detta möte och att inför kommande möte bör det prioriteras
att hinna med frågor som berör alla.

13. Nästa möte: Praktiska gymnasiet Uppsala Sylveniusgatan1.
2023-03-05 kl.13-15 ca




